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Milí spoluobčané, 
máte v rukou další letní vydání naší Rad-
nice. Věřím, že jste si léto užili podle 
svých možností a zájmů. Na výletech po 
naší vlasti jsem vstřebávala kouzlo histo-
rických zahrad, upravenost měst i vesnic 
a  srovnávala s  naší obcí. Libiš máme 
krásnou, ale ještě lze vylepšovat. Dovolte 
mi vrátit se k ocenění v soutěži Vesnice 
roku, za ocenění Vesnická knihovna Stře-
dočeského kraje nám byla navržena fi-
nanční odměna, za kterou můžeme naši 
knihovnu – komunitní centrum zase po-
sunout. Dne 28. srpna nás navštíví ko-
mise celostátního kola, kam jsme 
postoupili. Jsem na tento úspěch hrdá za 
všechny předchůdce i souputníky, kteří 
toto naše místo vytvořili a  neustále na 
něm pracují. Toto poděkování, jak naše 

obec vypadá, patří i panu Vladimíru Vá-
vrovi, ale ten už si to, bohužel, nepřečte. 

 
 
 
  
komunitní centrum 

Mohu prozradit část z našich strategic-
kých plánů. O dalších se dozvíte z pří-
spěvku knihovny. Máme rozšířenou 
webovou stránku a nový profil na soci-
ální síti Facebook kde se můžete o akcích 
a novinkách dozvědět (Knihovna | Obec 
Libiš - libis.cz). Od září chystáme změnu 
otevírací doby. V pondělí bude odpolední 
otevírací doba od 15 do 18 hod. Ostatní 
bude beze změny. 
Měníme studovnu na multifunkční pro-
stor, kam se přesunou videoprojekce 
k výstavám. Bude zde probíhat kondiční 
cvičení i mini cvičení dětské jógy. V říjnu 
a v listopadu chystáme kurz sebeobrany 
s Pavlem Šerákem – zájemci se mohou 
hlásit mailem knihovna@libis.cz  nebo 
SMS na tel. 725 189 247 (nové tel. číslo 
do knihovny). Kolektiv pracuje ve složení 
Mgr. Miroslava Renková – vedoucí kni-
hovny, Jaroslava Vetešníková a Draho-
míra Zizlerová – knihovnice. Širší 
podporu knihovny poskytuje vedení obce 
a další zaměstnanci. 
Po návratu z prázdnin a dovolených je 
pro Vás připraveno několik akcí jako je 

sportovní den na všech sportovištích na-
šeho stadionu, oblíbená soutěž ve vaření 
guláše u hasičů, hudební setkání, divadlo, 
sportovní klání v  sokolovně. Děkuji 
všem, kdo se na přípravách i úklidech po-
dílí a děkujeme Vám, že nás svou účastí 
podporujete. Děkuji všem za přípravu na 
nový školní rok včetně vyčištění Školní 
ulice. Rodičům přeji, aby jejich děti byly 
stále samostatnější a  rozumnější. Přeji 
všem školou povinným hezký a úspěšný 
školní rok! A  nám ostatním ať se nám 
práce, díla a činnosti daří! 

Pavlína Komeštíková 
Vaše starostka

Úvodník  
starostky

VZPOMÍNKA… 

Po uzávěrce, před vydáním tohoto čísla Libišské radnice, nás nečekaně zasáhla smutná zpráva 
o odchodu pana Vladimíra Vávry. Po celou dlouhou dobu jeho nemoci jsme až do dnešního dne 
doufali, že své těžké životní období zdárně překoná a i když třeba již ne v plné síle, ale vrátí se 
domů, ke svým blízkým a přátelům, ke své práci, na hřiště TJ Sokola Libiš….Osud s ním měl ale 
jiné plány a já teď těžko hledám slova a nejen za sebe, ale za nás za všechny se s ním loučím.  
Když se ohlédnu zpět, měla jsem více než dvacet let možnost se s ním pracovně setkávat. Pra-
coval pro naši obec od devadesátých let minulého století, kdy obec vedla paní Jindra Hudcová 
a ve své práci pro ni pokračoval společně s následujícím starostou, panem Zdeňkem Mrázem, dal-
ších třináct let. Do budování v naší obci, ať se jednalo o infrastrukturu, opravy či nové stavby, jako 
byly třeba stavba a přístavba mateřská školy nebo hasičárna, se vepsal nesmazatelně, a my jsme 
doufali, že s námi bude ve své práci pro obec, kterou měl opravdu rád, pokračovat. Z hlediska 
dlouhodobého plánování to byl on, kdo se dokázal dívat dopředu, dobře odhadovat situaci a pak, 

ve chvíli vypsání dotačního titulu být připraven tak, aby to bylo pro Libiš přínosem. Pokud byly stavby pod jeho dohledem, byly 
vždy v pořádku dokončeny a jeho celoživotní zkušenosti byly neocenitelné. Svoji profesní kvalitu nám naposledy dokázal při ře-
šení problémů s dokončením půdní vestavby naší základní školy. Pan Vladimír Vávra byl bývalý zastupitel, radní, předseda sta-
vební komise, člen současné stavební komice, ale hlavně rodilý Libišák, který nedal na svou obec dopustit.  
Část svého srdce nechal na hřišti TJ Sokola Libiš, kde byl nejen bývalým sportovcem, ale i letitým předsedou této TJ. Snad mohu 
říct, že jsem pana Vladimíra Vávru znala. Že jsem znala i některé jeho chyby, ale u mě je vždy jeho lidské a profesní kvality vy-
soce převyšovaly. Pana Vladimíra Vávry jsem si vždy velice vážila a vím, že bude moc chybět nejen svým blízkým, ale nám 
všem. Vím, že si na něho vzpomenu, kdykoliv uvidím zelenou plochu libišského hřiště, nebo se porozhlédnu po stavbách, kde 
nechal kus svého života. Co ale, bohužel, vím s určitostí, že již nikdy nezvednu telefon a nezavolám přítele na telefonu s prosbou 
o radu… Budeme vždy vzpomínat s úctou. Čest jeho památce.  

Za vedení obce Libiš i kolektiv obecního úřadu Jaroslava Holinová
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Vítáme nové občánky 
Novými občánky naší obce jsou:  

* Holubová Anna 
* Kailová Laura 
* Svoboda Anna Marie 

Vítáme je s přáním, aby se jim na světě mezi 
námi v Libiši líbilo a ve zdraví dobře žilo.

RADA OBCE LIBIŠ: 
n  Se zvýšenou intenzitou řešila otázky 

provozu Základní školy Libiš a naří-
dila provedení inventarizaci jejího ma-
jetku a jejích zásob k 30. 6. 2024. 

n  Na základě návrhu sociální komise 
schválila finanční dary hendikepova-
ným dětem v Libiši. 

n  Zabývala se vyřazováním nepotřeb-
ného majetku. 

n  Stanovila měsíční úplatu za vzdělá-
vání v Mateřské škole Libiš na školní 
rok 2024/2025 ve výši 800 Kč za dítě. 
A 150 Kč za školní družinu. 

n  Určila složení bytové komise a zabý-
vala se otázkami přidělování bytů 
a nájemních vztahů. 

n  Schválila rekonstrukci šatny TJ Sokol 
Libiš dle nejvhodnější nabídky. 

n  Schválila návrh správní žaloby týka-

jící se výjimky ze zákazů u  zvláště 
chráněných živočichů druhu ještěrka 
zední. 

n  V předstihu schválila příjem darů Ma-
teřskou školou Libiš a řešila další pro-
vozní záležitosti spjaté s  touto 
příspěvkovou organizací. 

n  Schválila objednávku zpracování situ-
ace ke stavebnímu řízení zahájené 
stavby „Buňka MŠ“. 

n  Schválila objednávku nutných arbo-
ristických prací k  zajištění bezpeč-
nosti v  lesíku v  sousedství ulice 
V Chaloupkách. 

n  Schválila návrh podání žaloby proti 
rozhodnutí Krajského úřadu Středo-
českého kraje ve věci protipovodňové 
ochrany (PPO Neratovicko). 

n  Posuzovala řadu dalších stavebních 
otázek. D. Eisner 
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Zprávy z obecní rady v období  
červen až červenec 2024

Blahopřejeme  
spoluobčanům, kteří 
oslavili významná jubilea 
Červenec 2024 
Almaieni Mahmud, Bíža Josef,  
Bossanyi Vlastimil, Brzák Vladimír,  
Čížek Miloslav, Havel Pavel,  
Honzík Jan, Králová Miloslava,  
Horčic Jan, Krupičková Božena 
Lomozová Miloslava, Šnirc Petr, 
Nováková Kaminská Jana, 
Slavíčková Marcela, Vrba Jiří, 
Vogeltanzová Jiřina 
 

Srpen 2024 
Brabec Josef, Čonková Marie,  
Dvorožňák Jan, Dvořák Karel,  
Horčicová Marcela, Kalašová Milena, 
Křtěnová Miluše, Macešková Jana,  
Mašková Edita, Němcová Miluše,  
Nykodýmová Marie, Šťastná Růžena, 
Svobodová Marie

Libišská radnice – dvouměsíčník, vydává Obec Libiš, Mělnická 579, 277 11 Libiš, info@libis.cz, www.libis.cz, 
v nákladu 880 výtisků, zdarma 
Grafické zpracování Tomáš Kubek - FARGO studio s.r.o. www.fargostudio.cz. Tisk: Tiskárna K + H, tiskarnakh@seznam.cz, Mělník

Libišská radnice – dvouměsíčník, vydává Obec Libiš, Mělnická 579, 277 11 Libiš, Redakce: Jaroslava Holinová, mob. 602 467 221,  
radnice@libis.cz, www.libis.cz, v nákladu 970 výtisků, zdarma. Uzávěrka příštího vydání: 7. 10. 2024. Foto na titulní straně: Archiv MŠ 
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n  V září začnou stavební práce na Měl-
nické – autobusová zastávka a chodník 
u pizzerie Esposito. 

n  Vybíráme dodavatele opravy povrchu 
komunikace V Tůních, která by ve fi-
nální podobě měla být z  asfaltu – 
oprava započne v 2. polovině září.  

n  Komunikaci Za Váhou jsme pozastavili 
kvůli chybějící projekci vodovodního 
řadu, bude se pokračovat, až budou ve-
škeré podklady hotové. 

n  Pracuje se na rozšíření zázemí MŠ – 
dvojbuňky, které budou sloužit i pro zá-
jmovou činnost. 

n  Pro výjezdovou jednotku SDH Libiš se 
již vyrábí požární přívěs. Středočeský 

kraj nám potvrdil dotaci ve výši 
300 000 Kč, Ministersvo vnitra podpo-
ruje tuto akci částkou 450 000 Kč. 
Chceme ještě doplnit vybavení pro kri-
zové situace, např. el. sušáky hasič-
ských obleků – při povodni o Vánocích 
2023 museli hasiči oblékat mokrou stu-
denou výstroj. 

n  Částka 80.000 Kč za ocenění v soutěži 
Vesnická knihovna roku 2024 od Stře-
dočeského kraje. 

n  Z krátkodobých termínovaných vkladů 
u KB vylo uspořeno 56.250 Kč. Z půl-
ročních se ještě úročí. 

P. Komeštíková

Prevence bezpečnosti a pořádku v širším slova smyslu

Budování v obci

Pracujeme na kamerovém systému. 
Vzhledem k vandalismu, nepořádku a ne-
dodržování pravidel všeobecně, budou 
v obci nainstalovány kamery pro dohle-
dové centrum obecní stráže a pro potřeby 
Policie ČR. 
Potýkáme se s neustále se množícími se 

odpadky, které odhazují lidé např. u uby-
tovny Špalík v Neratovicích až do pruhu 
zeleně (který býval zatravněný) na naší 
straně a také s odpadky v parcích. Asi by 
měli takové osoby nosit svoje koše nebo 
pytlíky neustále na rukou, když jim ne-
kontrolovaně něco odpadá, kam to nepa-

tří… a rozhodně pracovníci v údržbě ne-
jsou jejich sluhové! Mohli by se věnovat 
jiné práci. A my ostatní nechceme žít po-
destlaní plechovkami, obaly a nedopalky. 

 
P. Komeštíková

Prosíme občany, aby respektovali 
značení, která upozorňují na čiš-
tění ulic a neparkovali v čištěném 
prostoru svá vozidla. Znemožňují 
tím čištění a to pak nemůže být 

provedeno z důvodu rizika poško-
zení vozidel, kdy může odlétnout 
kámen. Děkujeme za pochopení.Zveme na veřejné jednání zastupitelstva  

dne 9. 9. 2024 od 18 hod na obecním úřadě.
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Výsledky 6. ročníku soutěže o nejkrásnější předzahrádku v Libiši

VZPOMÍNKA 

Dne 13. 7. 2024 
nás ve svých nedo-
žitých 92 letech 
opustil, po krátké 
těžké nemoci, pan 
Václav Fuksa. Mi-
lovaný otec, děde-
ček a pradědeček. 
Byl členem hned 
několika místních spolků ať už včelař-
ského, kde býval i předsedou, tak baráč-
nického. Byl členem svazu chovatelů, 
hasičského a zahrádkářského spolku. 
Vždy byl aktivní a plný energie. Jako za-
pálený včelař, který se své zálibě věnoval 
přes 70 let, byl přínosem pro mladší ge-
nerace včelařů. Jsme rádi, že tu s námi 
byl téměř 92 let. Své narozeniny by osla-
vil 23. 7. 2024.  

Za rodinu Kateřina Fuksová 

Oku lahodí celkový dojem a každému je jasné, že se obyvatel/ obyvatelka stará celoročně. Není mu/ jí lhostejné, že před vraty nebo 
plotem „roste Obci plevel“. Pečlivě sám likviduje plevel, a ještě obnovuje zanášející se drenážní dlažbu, s kterou se Obec na téměř 
20 km komunikací potýká. Takže Vám všem, kteří se o prostranství i před domem či bytem staráte, patří obrovský dík a zde je ales-
poň konkrétní poděkování některým z Vás. Pavlína Komeštíková

1. místo Drahomíra Čejková 
získává poukázku do Růžové zahrady 
ve výši celoroční platby za odpad 

2. místo Jana Štěpánková 
získává poukázku do Růžové zahrady  
ve výši půlroční platby za odpad 

3. místo Markéta Ležalová 
získává poukázku do Růžové zahrady  
ve výši čtvrtiny platby za odpad

Soutěž o nejkrásnější balkónový truhlík v Libiši viditelný z ulice

1. místo Halyna Letka 
získává poukázku do Růžové zahrady  
ve výši celoroční platby za odpad 

2. místo Miloslava Šádková 
získává poukázku do Růžové zahrady  
ve výši půlroční platby za odpad 

3. místo Lucie Kašpárková 
získává poukázku do Růžové zahrady  
ve výši čtvrtiny platby za odpad 

Soutěž o nejkrásnější předzahrádku v Libiši

Zastávka u Slávisty 
Máme asi všichni radost z kvetoucího záhonu u zastávky. Ovšem žalostně dopadl 
boční záhon, kde byla vysázena sbírka keřů z Botanické zahrady Praha různé druhy 
svíd v trojsponu s vysemeněným pásem vlčího máku. Když mělo dojít k údržbě ze-
leně, nebylo co upravovat. Někdo posekal a spálil celou výsadbu! Obyvatelé sousedí-
cího pozemku si ničeho nevšimli… Asi toto místo někoho irituje tak, že tam nesnese 
žádnou vysazenou zeleň. Tak teď tam roste pouze plevel…
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Špičákovu zahradu si vybrali pro svůj 
svatební den i  novomanželé Dragovi 
a Eichlerovi. Přejeme jim do společného 
života hodně lásky, vzájemné úcty a tole-
rance. Ať je čeká mnoho štastných let ve 
zdraví a aby životní překážky, pokud jim 
přijdou do cesty, společně dobře zvládli. 
Aby si stále vážili jeden druhého a dny, 
které společně prožijí, patřily k těm nej-
krásnějším v jejich životě. 

Šťastné dítě
Šťastné dítě je jedním z cílů našeho škol-
ního vzdělávacího programu. Říká se, 
štastné dítě – spokojený rodič. V našem 
případě bych to s trochou nadsázky para-
frázovala. Pokud je dítě šťastné, je spo-
kojená i učitelka. Dítě od nás ke svému 
šťastnému a spokojenému životu potře-
buje dostatek trpělivosti, času a prostoru 
pro své potřeby, potřebuje řád a hranice. 
Tyto hranice máme stanoveny naprosto 
jasně a pevně a dětem tak poskytujeme 
jasnou orientaci ve vztazích ve skupině 
a také v chápání vlastního prostoru. 
My neklademe důraz na bezchybný 
výkon či výsledek, ale oceňujeme snahu 
dítěte, necháváme jim prostor pro vlastní 
rozvoj a  seberealizaci. Dodáváme mu 
pocit jistoty a bezpečí, vytváříme pod-
nětné a srozumitelné prostředí, jsme em-
patické, ale také důsledné. 
Šťastné dítě si v naší mateřské škole před-
stavujeme veselé, smějící se, radující se, 
hrající si, mající zájem o své okolí, ka-
marádské a  těšící se do školky. Naším 
přístupem chceme navodit pozitivní pří-
stup k životu, ukázat jim, že smích fun-
guje stejně tak, když je dobře a  stejně 
když je hůře. 
n Chceme dětem ukázat smysl pro 

humor. 
n Chceme s nimi dělat činnosti pro zá-

bavu, nikoliv pro bezchybný výtvor. 

n Chceme je podporovat v jejich spon-
tánnosti, podporovat a povzbuzovat je 
v jejich zájmech. 

n Chceme podporovat jejich přátelství, 
včetně kamarádské pomoci. 

n Chceme z laskavosti učinit normu. 
n Chceme podporovat tělesnou pohodu 

a volný pohyb. 
n Chceme se s nimi radovat ze života. 
Doufáme, že se nám náš cíl šťastného dí-
těte daří plnit, a naše konání je podporou 
šťastného dětství Vašich dětí. 
Krásný zbytek léta za všechny z Mateř-
ské školy Libiš přeje 

Mgr. Švecová Hana,  
ředitelka MŠ Libiš

Svatby ve Špičákově zahradě

Obecní knihovna Libiš: Pojďte dál!
Navštívili jste už libišskou knihovnu? 
Pokud ne, přijďte se podívat – od září při-
cházíme s  upravenou otevírací dobou 
i novou nabídkou programů, kterými by-
chom rádi oslovili všechny generace Li-
bišáků. Nově tedy nejde jen o standardní 
možnost půjčování knih a deskových her 
– „záběr“ knihovny je mnohem širší. Po-
drobnosti o dění v knihovně najdete vždy 
na webu www.libis.cz - Knihovna, na FB 
knihovny i v obecních vývěskách. 
Od února se v knihovně schází Klub ak-
tivních seniorů K3V k tematickým bese-
dám a trénování paměti, a to v každé sudé 
pondělí v 10.00 – 11.30 hod. Po prázdni-
nové pauze budou naše setkávání pokra-
čovat opět od září a všichni příchozí jsou 
vítáni! 
Pravidelnými návštěvníky knihovny jsou 
i děti z MŠ – přicházejí na pohádkové po-
vídání o hrdinech z večerníčků. V září 
a říjnu tu na ně budou čekat králíci z klo-

bouku Bob a Bobek. V novém školním 
roce se také velmi těšíme na spolupráci 
s místní ZŠ. 
Nabízíme prostor i pro šikovné ruce dětí 
a žen – při workshopech tu už vytvořily 
vánoční a jarní věnce, originální šperky 
i batikované tašky. S pokračováním tvo-
řivých dílen počítáme a zájemce rádi uvi-
díme. 
Knihovna je nově přihlášena do SKIP 
(Sdružení knihovníků a  informačních 
pracovníků), a tak má možnost připojit se 
k zajímavým akcím této instituce. Budou 
to TÝDEN KNIHOVEN ve dnech 7. – 
13. 10. a DEN PRO DĚTSKOU KNIHU 
koncem listopadu. O programu vás bu-
deme včas informovat. 
S knihovnou se také příležitostně soutěží. 
Velký ohlas mezi dětmi měly ilustrace 
k pohádce o víle Amálce – sešlo se jich 
opravdu hodně, vítězové v několika kate-
goriích byli oceněni a v posledním srp-

novém týdnu budou obrázky vystaveny 
na open-air výstavě ve Špičákově zahradě 
(pokud ovšem počasí dovolí…). Ale je tu 
další soutěž, tentokrát literární. Do 30. 9. 
se do ní můžete zapojit se svým LETNÍM 
PŘÍBĚHEM (viz výše uvedené infor-
mační zdroje). 
A  co dál? - Co takhle jít na divadelní 
představení právě k nám do knihovny? 
Raději byste si půjčili audioknihu či e-
knihu místo té klasické? Chcete zlepšit 
svou angličtinu? Postrádáte v knihovně 
nějaký titul a dali jste nám o tom vědět? 
– Pracujeme na tom, sledujte nás a  – 
pojďte dál! 

Za tým knihovny  
Mgr. Miroslava Renková
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ze školy a školky 

Stojím před budovou základní školy v Li-
biši. Zavírám oči a mám živé sny. Již na 
zahrádce před školou můžeme aktivizo-
vat snad všechny své smysly. Na pravé 
straně chodíme bez bot po tzv. „bosé 
cestě”, nalevo obdivujeme různé druhy 
hmyzu, které opylují nádherné květiny 
a  byliny. Cítíme jejich vůni, vnímáme 
různé barvy květů a listů. Malé jezírko 
v  rohu pozemku využívají k  napájení 
ptáci i  jiní živočichové. Některé včely 
nosí nektar a  pyl do nedalekého úlu, 
o který se stará školní včelařský kroužek 
pod vedením pana ředitele školy. Vší-
máme si i malé meteorologické stanice 
a krmítka pro ptáky. 
Školu netvoří jen budova z roku 1925, ale 
za ní je i větší přístavba, ve které jsou 
kromě tříd druhého stupně i  odborné 
učebny, kde mohou naše děti zkoumat 
svět při různých zajímavých experimen-

tech. Ve škole nacházíme snad vše, co si 
dokážeme pro její chod představit – 
učebny vybavené zajímavými pomůc-
kami, poutavé chodby, velkou tělocvičnu, 
hřiště, aulu pro pořádání kulturních akcí, 
klubovny, prostornou školní jídelnu s ku-
chyní. 
Nic z toho by nefungovalo bez šikovných 
žáků a  jejich skvělých zákonných zá-
stupců, bez zapálených učitelů, výbor-
ných kuchařek a  dalších provozních 
pracovníků. 
Škola ve své činnosti spolupracuje se zři-
zovatelem, mateřskou školou, místními 
spolky a dalšími institucemi. 
Otevírám oči a těším se, že alespoň ně-
které představy budu moci uskutečnit. 
Budu rád, pokud budete ochotni mi sdě-
lit své pohledy na libišskou školu. Uví-
tám je nejen ve svém emailu, ale také při 
osobních setkáních s vámi. 

Dovolte mi, abych se vám ve stručnosti 
představil. 
Vystudoval jsem učitelství matematiky 
a  fyziky na Matematicko-fyzikální fa-
kultě Univerzity Karlovy v  Praze. Ná-
sledně jsem si doplnil kvalifikaci o výuku 
anglického jazyka. Celý svůj pracovní 
život získávám pedagogické zkušenosti 
na různých typech škol. Mám skvělou 
manželku a tři dcery, který nyní pracují 
nebo studují vysoké školy. Kromě vlastní 
výuky je mou velkou zálibou včelaření. 
Téměř 15 let jsem vedl včelařský krou-
žek mládeže ve Mšeně u Mělníka a na 
tuto činnost bych rád navázal i zde v Li-
biši. Skvělé je, že mnoho zálib a koníčků 
v  sobě spojuje znalosti a  dovednosti 
z více učebních oborů a dají se využít 
přímo ve školní výuce. Na spolupráci 
s vámi všemi se těší 

Jan Podpěra, ředitel ZŠ Libiš

Úvodní slovo ředitele

Školní hrátky 
Ať studujete, nebo pracujete, vždy můžete prově-
trat své znalosti a  dovednosti luštěním různých 
úkolů a kvízů. Jeden z nich jsme pro vás dnes při-
pravili. Doplňovačka s tajenkou. 

1. Malá obec. 2. Část dne, kdy zapadá Slunce.  3. Kvetoucí rost-
lina na vodní hladině. 4. Velký suchozemský savec. Bojí se včel. 
5. Největší včela v úle. Klade oplozená i neoplozená vajíčka. 6. 
Sladký produkt včel. 7. Jednotka síly. 8. Alkoholický nápoj 
z medu. 9. Noční pták. 10. Sladká šťáva v květech rostlin. 11. 
Noční létající savec. Orientuje se pomocí ultrazvuku. 12. Poze-
mek s ovocnými stromy. 13. Velká řeka protékající Paříží. 14. Ná-
doba na řezané květiny.

1
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4

5

6
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9
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11

12

13

14

s vysokou spolehlivos-

s.r.o.
672, 27711 Libiš

WIFI 
5 GHz

GIFI 
60 GHz

GIFI 
60 GHz+

Ultra MAX

tel: 604 130 991
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FOTBALOVÉ OKÉNKO

I tento rok se libišské béčko představilo 
v rámci letní přípravy před startem nové 
sezony na Memoriálu Antonína Joury ve 
Velkém Borku. V rámci jednačtyřicátého 
ročníku obsadilo třetí místo. 
Béčko v sobotu nastoupilo proti domá-
címu týmu. Zápas byl dlouho vyrovnaný. 
Jak herně, tak výsledkově. Až ve druhém 
poločase nejprve náš tým poslal do ve-

dení David Makovský, ale domácí stihli 
vyrovnat. V následném penaltovém roz-
střelu byli o  jednu branku úspěšnější 
a postoupili do finále.  
Náš tým se v  neděli utkal s  Vysokou, 
která v sobotu remizovala 3:3 s Chotěto-
vem a také prohrála na penalty. Oproti so-
botě se sestava trochu pozměnila, ale 
výkon byl i  tentokrát velmi bojovný 

a zodpovědný. Po prvním poločase jsme 
vedli 2:0 po gólech Filipa Nejezchleby 
a  Patrika Icika. Soupeř ale na začátku 
druhého poločasu během chvíle vyrovnat 
na 2:2.  
Závěr zápasu ale patřil našemu týmu, 
když se dvakrát prosadil David Makov-
ský. Nejprve prostřelil brankáře u přední 
tyče a na konečných 4:2 zvýšil krásnou 
střelou pod břevno zpoza vápna. V rámci 
jednačtyřicátého ročníku tohoto memori-
álu jsme tak skončili na třetím místě. Mi-
nulý rok jsme od stejných soupeřů 
inkasovali dohromady patnáct branek, 
tentokrát jsme předvedli mnohem lepší 
výkony i výsledky.  
Do turnaje zasáhli tito hráči: Kundrát, 
Škrna J. – Brdlík, Bušínský, Chorvát, Eis-
ner, Havlík, Icik, Kašpárek, Kletečka, 
Kubíček, Melmuka, Málek, Nejezchleba, 
Tůma, Zahradníček. 

Ondřej Eisner, trenér 

Muži B: třetí místo na boreckém memoriálu

A - tým:
Příprava na soutěž Krajského přeboru Středočeského kraje pomalu finišuje a my ji 
zvládáme celkem na dobré úrovni. Hráči trenují již třetím týdnem téměř denně. Tré-
ninkové jednotky jsou prolínány přátelskými zápasy. K dnešnímu dni jsme odehráli pět 
utkání s těmito výsledky. Na začátku přípravy dne 17.07.jsme hostili divizní FK Dob-
rovice s výsledkem 1:2 (Savulkin), poté 20.07. jsme změřili síly s dalším divizím cel-
kem a to FK Brandýs n/L, který jsme po brankách Přibyla, Simandla a Bessonova 
přehráli výsledkem 3:0. Ve třetím testu jsme 25.7. hostili SC Xaverov a po brankách 
Mušky, Moravce a Vetešníka zvítězili 3:1. Dne 31.7. jsme zajížděli do Dobrovíze, kde 
jsme nastoupili proti FK Motorlet B a po brankách Vetešníka a Trýzny brali další ví-
tězství 2:1. Zatím k poslednímu testu na domácí půdě jsme si pozvali dne 3.8. tým Vik-
torie Žižkov B, které skončilo vítězstvím domácího celku v poměru 3:2, po brankách 
Ciolka, Srcha a Tauchmana. Zítra, tj 6.8. nás čeká poslední test-generalka na soutěž 
a to na půdě FK Jinočany. Uděláme maximum pro kvalitu hry v našem podání a tě-
šíme se na první kolo, kdy hostime v sobotu dopoledne celek ze Sedlčan. Kohouti do 
toho!!! Trenér týmu A.

Kohouti v novém 
Po boku fotbalistů a tenistů i my, stolní tenisté, vstupujeme do nové 
sezóny v novém hávu. Přejme si, abychom ve 2. třídě okresní soutěže 
vystrčili zobák stejně jako libišský kohout z nového loga. K tomu 
nechť nám dopomáhají všichni kohouti široko daleko.  

Martin Škaloud

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Smutná zpráva o  skonu Vladimíra 
Vávry, sportovního nadšence a funkci-
onáře jak fotbalu, tak i celé Tělový-
chovné jednoty Sokol Libiš, zasáhla 
nejen naše sportovce, ale i příznivce. 
Jeho odchod znamená pro náš klub 
velkou ztrátu, díky jeho usilovné práci 
a podpoře dosáhl nejen fotbal mnoha 
úspěchů a  celý areál se dočkal roz-
květu. Za všechny sportovce upřímnou 
soustrast rodině. Čest jeho památce. 

Jana Holubová,  
předsedkyně TJ Sokol Libiš z.s.
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zájmové spolky

Ze života zahrádkářů 
ZO ČZS Libiš
Léto je v plném proudu a my všichni, kteří pečujeme o své za-
hrádky už pilně sklízíme a zpracováváme co jsme na jaře zaseli. 
Věříme, že nejen my, kteří jsme členové zahrádkářů, máme pěk-
nou úrodu, a tak vás zveme, abyste se zúčastnili s námi 1. ročníku 
TOMATOVÉHO DNE, který pořádáme v neděli 1. září 2024 od 
14:00 až 17:00 hodin u naší klubovny a moštárny. Pokud sami 
pěstujete rajčata, přijďte se pochlubit a ukázat, co vám vyrostlo. 
Máte zajímavé odrůdy anebo nějaké rarity? Poskytnete nám je 
abychom je vystavili? V tom případě se zastavte již dopoledne od 
10:00 hodin abychom stihli vše nachystat ;-) Máme představu, že 
vytvoříme zajímavou výstavku pro naše členy i veřejnost s mož-
ností ochutnávky odrůd rajčat a produktů z nich, takže pokud 
chcete poskytnout i ochutnávku třeba kečupu, bude to super. 
Uvaříme rajskou polévku, gaspáčo a upečeme brusčetu. Vítáni 
jste všichni, kteří se máte chuť zapojit a jen tak po sousedsku 
„pobejt“. Také se pilně připravujeme na podzimní 41. SEZONU 
MOŠTOVÁNÍ. Kontrolujeme zařízení, modernizujeme a uklí-
zíme. Sháníme, kde se budou dát nakoupit jablka, protože jarní 
mrazy nám udělaly čáru přes rozpočet a na vlastních zahradách 
jich máme málo. Pokud máte zájem o spolupráci v moštárně, při-
hlaste se včas, abychom vás mohli proškolit a  mohli jste se 
zúčastnit i  zkušebního provozu. Předpokládáme, že odběr 
a výkup jablek na mošt zahájíme v prvním týdnu v září. Tel. na 
Vedoucí moštárny p. Zuzanu Koktanovou: 732 160 531. 

S přáním hojnosti a krásného léta za zahrádkáře  
Ing. Jiřina Zemanová, 606 231 531, 

zahradkari.libis@gmail.com

Obec Libiš ve spolupráci  
s Libišskými ženami Vás zvou na                                                                    

2. setkání přátel útulku 
DogPlanet  

Mělník 
Ve čtvrtek 12. září 2024 od 16.00 

hodin ve Špičákově zahradě v Libiši 
 

Ukázky psích sportů a dovedností 
Zpěvačka Magda Malá 
Dětská mini diskotéka 

Herec a moderátor Bořek Slezáček 
Vstupné = dobrovolný příspěvek útulku DogPlanet

Český rozhlas společně s významným  
zvonařem a exarchivářem 

Slunečné osmé červencové pondělní od-
poledne, plné příjemných setkání, začalo 
nejprve před naší zvonicí. Odborníci na 
slovo vzatí k nám přijeli natočit zvuk na-
šich unikátních zvonů. 
Z Českého rozhlasu k nám zavítali pan 
Radek Rejšek, technik pan Štěrba se 
synem a neopomenutelný skvělý český 
zvonař pan Petr Rudolf Manoušek, který 
nám provedl celou revizi zvonice i zvonů. 
Ovšem zde nemáme příznivé zprávy, 
a  tak z revizní zprávy vyplývá, že stav 
zvonové stolice u velkého zvonu je velmi 
špatný. Vazba je sice dostatečně dimen-
zovaná, ale kvůli stavu vzpěr a  spojů 

bude nutná celková rekonstrukce. Do-
chází zde k přenosu dynamických sil na 
samotnou zvonici, což může způsobit 
velké poškození stavby. Dle pana zvonaře 
nelze vyloučit ani náhlou destrukci části 
zvonové stolice, která by měla za násle-
dek také poškození samotných zvonů. 
Tedy pro nás laiky do provedení opravy 
zvonové stolice je nezbytně nutné zasta-
vit zvonění s velkým zvonem. 
Dalším velice významným pomocníkem 
byl mělnický zvoník Peter Kollár, který 
přijel pomoci s rozezněním zvonů při na-
hrávkách. Malé překvapení, které jsme si 
připravili, bylo setkání dvou přátel po 
velmi dlouhé době. Pan Zdeněk Jeřábek 
je hudebník, exarchivář Českosloven-
ského rozhlasu s  libišskými kořeny. 
Tomu jsme zavolali, že přijede do Libiše 
pan Rejšek. Překvapení pro pana Radka 
Rejška bylo veliké a srdečné. Po nahráv-
kách, revizi zvonů a zvonice jsme spo-
lečně ještě s  panem farářem Peterem 
Kováčem všichni seděli v  zákristii 

a v milé společnosti povídali ještě další 
dvě hodiny. Historek a vzpomínek bylo 
neskutečné množství a naše zákristie si 
doufám tvrdit tolik smíchu ještě nezažila.  

Marta Doležalová
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Jako každý rok v den, kdy naši mladí hasiči 
dostali vysvědčení, jsme zahájili hasičský 
tábor. I letos se naší základnou opět stala 
hasičská zbrojnice v Libiši. Tábor se letos 
nesl na vlnách pirátské celotáborové hry. 
Na mladé hasiče čekalo mnoho úkolů, za 
jejichž zdolání získávali pirátské tolary. 
Tým, který získal tolarů nejvíce, se stal ab-
solutním vítězem. Mimo celotáborové hry 
na mladé hasiče čekali letní a zimní olym-
pijské hry a stopovačka po Libiši a Černí-
novsku. Doufáme ,že se všem mladým 
hasičů tábor líbil a budou se jako my těšit 
na příští rok. MK

Zdravím přátele, kamarády a příznivce našeho sboru. 

Léto se pomalu chýlí ke konci a s ním i prázdniny, které jak doufám, jste si všichni užili minimálně jako 
naše hasičské děti své tradiční soustředění, na kterém si užily spoustu zábavy a vytvořily nezapomenutelné 
vzpomínky. S blížícím se začátkem nového školního roku na nás čeká období plné aktivit a výzev. Pro naše 
mladé hasiče to znamená přípravu na množství závodů, kde budou moci ukázat své schopnosti a týmového 
ducha. Věříme, že se na tyto závody těší stejně jako my a že budou i nadále reprezentovat náš sbor s hrdostí 
a odhodláním. Přeji všem dětem úspěšný start do nového školního roku, plný radosti z učení a nových zážitků. 
Ať je tento školní rok pro nás všechny minimálně stejně úspěšný, jako ten předchozí.                             JJ 

Bulletin dobrovolných hasičů Libiš 
Tento bulletin je určen pro všechny malé i velké dobrovolné hasiče  
z krásné obce Libiš a pro všechny, kteří se zajímají o dění a činnost sdružení  
a Výjezdové jednotky SDH Libiš. 

Svazek 1 
 Vydání 26. 

 20. 8. 2024

HASIČSKÉ LISTY
SDH Libiš 

Libušino náměstí

HASIČSKÉ LISTY

Hasičský tábor 2024

Činnost výjezdové jednotky 

Dne 6. 6.  byl výjezdové jednotce vyhlášen v 14:31 poplach. Jednotka byla 
vyslána do Libiše k  rodinnému domu, kde z kanalizace vyvěrala voda 
a hrozilo zatopení sklepa a garáže. Při příjezdu na místo události již zasa-
hovali kolegové z HZS Neratovice, kdy jsme se přidali k odčerpání vody. Ja-
kmile se voda přestala nemovitost ohrožovat, vrátili jsme se zpět na 
základnu. 
V červnu a červenci jsme třikrát likvidovali obtížný hmyz a v době, kdy 
teploty atakovaly hranici 35 stupňů, jsme prováděli kropení ulic v bytov-
kách. MK
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Čištění kanalizačních vpustí

Přívěs pro hašení

Výjezdová jednotka vyslyšela žádost obce 
o čištění kanalizačních vpustí v ulici Ke Spo-
laně. Jedná se o ulici, která je zároveň hra-
nicí mezi Libiší a  Neratovicemi a  nejspíš 

i proto byla tato část kanalizační sítě poza-
pomenutá. Na místo jsme se vydali po hlá-
šení o výtoku splašek z potrubí na chodník 
a silnici, které by z dešťové kanalizace vyté-
kat neměly. Pro umožnění monitoringu po-
trubí kamerami a  odhalení černého 
napojení splaškové kanalizace do dešťové 
bylo nutné silniční vpusti vyčistit. Nánosy 
letitého bahna, odpadků, listí a dalších ne-
čistot byly v celé hloubce “kanálu” a prak-
ticky utěsnily oba rošty. Dešťová voda tak 
tekla pouze po povrchu a do kanalizace se 
neměla šanci dostat. Při prvním výjezdu 31. 
7. jsme nejprve mechanicky vyčistili nečis-
toty z obou vpustí a tlakovou vodou umyly 
sedla a poklopy. 
Po odhalení trativodu těžkou technikou 
jsme následně v neděli 4. 8. velkým obje-
mem vody pročistily kompletní kanalizační 
vedení v Libišské části. Vyplavaly opravdu 
zajímavé věci. 

Pro výjezdovou jednotku jsou tyto výjezdy 
ne jen příležitostí pomoci občanům a obci 
s  nevšedními problémy, ale jsou pro ni 
především příležitostí trénovat obsluhu 
techniky, sehranost družstva i například ří-
zení provozu bez stresu z ostrého výjezdu. 

MŠ

Po dohodě s  vedením obce jsme se přihlásili k  žádosti 
o  dotaci na přívěs pro hašení pro naši výjezdovou jed-
notku. Tata iniciativa generálního ředitelství hasičského zá-
chranného sboru ma za cíl vybavit dobrovolné jednotky 
požární ochrany moderním vybavením a umožnit zásah 
i družstvům, které nemají dostupného řidiče cisterny či cis-
ternu jako takovou. Specifikace přívěsu pro hašení je hmot-
nost do 750 kg a řídit ho tak může kdokoliv s řidičským 
oprávněním skupiny B. Významný technologický posun 
pro nás bude znamenat především moderní čerpadlo, které samo 
o sobě tvoří třetinu ceny dodávky. Pro získání dotace je vyhodno-
cuje krajské ředitelství pořadí jednotek podle řady kritérií. Naše 

jednotka splňuje kritéria zejména díky počtu výjezdů za rok. Nyní 
již probíhá výběrové řízení na dodavatele přívěsu a brzy si ho bu-
deme moci představit. Děkujeme obci za podporu. MŠ

Jen těžko se hledají slova, která 
by mohla popsat naše pocity, dne 

13. července nás opustil náš 
nejstarší bratr Pan Václav Fuksa, 

za čtrnáct dní by oslavil 92 let. 
Odpočívejte v pokoji a jednoho 

dne se zase setkáme.
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Charita Neratovice, kromě poskytování 
terénních zdravotních a sociálních služeb, 
provozuje také Dům s  pečovatelskou 
službou (DPS) Sv. Jakuba v Libiši. Jedná 
se o  zařízení, které zajišťuje důstojné 
podmínky k bydlení lidem, kteří již ne-
mohou zůstat sami ve svém domácím 
prostředí. Pro klienty tak tvoří náhradní 
domov, kde opět naleznou své místo ve 
společnosti lidí, kteří toho mají mnoho 
společného. Zároveň se jim zde dostává 
kvalitní péče a mohou se tak cítit v klidu 
a bezpečí. Pro koho je tento druh bydlení 
vhodný a jak postupovat v případě zájmu 
o umístění do DPS Libiš, vysvětluje so-
ciální pracovnice Charity Neratovice, Bc. 
Michaela Turecká. 

Jaký je princip bydlení v DPS? 
V domě s pečovatelskou službou jsou ná-
jemní byty, v nichž mají nájemci stejná 
práva a povinnosti jako v každém jiném 
nájemním bytě. Je tedy uzavírána ná-
jemní smlouva a nájemce bydlí sám, 
případně s partnerem, v bytě, kde si může 
sám vařit, uklízet a sám si zařizuje 
drobné opravy. Výhodou zde však je blíz-
kost pečovatelské služby, která klientům 
pomáhá s úkony, na něž již sami nestačí. 
Účelem bydlení v  DPS tedy rozhodně 
není řešení bytové situace. Úkony pečo-
vatelské služby si klient domlouvá s pe-
čovatelkami podle své potřeby a  jejich 
úhrada není součástí platby za užívání 
bytu. 
 
Jaké podmínky musím splňovat, pokud 
chci být umístěn do domu s pečovatel-
skou službou? 
Základní podmínkou je využívání pečo-
vatelské služby. Důležitou rolí tak je 

zdravotní stav a potřebnost péče druhé 
osoby, tedy změna stavu a  potřeb člo-
věka. S tím souvisí i potřeba pečovatel-
ské služby – je tedy možné, že žadatel 
začne pečovatelskou službu teprve vy-
užívat. DPS je zároveň vhodný pro osoby, 
které nejsou trvale upoutány na lůžko 
a jsou schopny pohybu alespoň s chodít-
kem. 
 
Jaké další možnosti tedy mají lidé, kteří 
tyto podmínky nesplňují? 
Jak již bylo řečeno, dům s pečovatelskou 
službou není pobytové zařízení se zdra-
votní péčí a sociálními službami posky-
tovanými 24 hodin denně. V  DPS 
zároveň není stanoven žádný režim tak, 
jako je tomu např. v domovech pro seni-
ory. Pro osoby trvale upoutány na lůžko 
je vhodný právě Domov pro seniory, kde 
je k dispozici 24hodinová služba, vč. lé-
kařského personálu. Domov se zvláštním 
režimem je pak určen pro osoby, které 
mají sníženou soběstačnost z  důvodu 
chronického duševního onemocnění nebo 
závislosti na návykových látkách a oso-
bám se stařeckou, Alzheimerovou a  ji-
nými typy demence. 
 
Jak postupovat v případě zájmu  
o umístění do DPS? 
V případě zájmu o přidělení bytu v DPS 
je nutné si vytisknout žádost o přidělení 
bytu, kterou naleznete na našich webo-
vých stránkách www.charita.nerato-
vice.cz, nebo je k dispozici přímo v DPS 
Libiš. Tuto žádost je potřeba vyplnit, ne-
chat potvrdit ošetřujícím lékařem a do-
nést do DPS Libiš, Budovatelů 654. Po 
přijetí žádosti je sociální pracovnicí do-
mluveno sociální šetření, na jehož zá-

kladě je po splnění kritérií pro přijetí ža-
dateli oznámeno, zda je zařazen do po-
řadníku, případně z jakého důvodu byla 
jeho žádost zamítnuta. V případě přidě-
lení bytu v DPS je podmínkou čerpání 
pečovatelských služeb, které jsou předem 
domluveny na základě potřebnosti. 

 
Poskytujete v DPS také zdravotní péči 
a jiné sociální služby? 
Ačkoliv zde nefunguje nepřetržitá zdra-
votní péče, jsou zde obyvatelům pravi-
delně k  dispozici naše zdravotní 
sestřičky, které o ně také s láskou pečují. 
Chceme našim klientům zajistit tuto 
novou etapu života se vším všudy, proto 
nabízíme i různé aktivity pro trávení vol-
ného času. V rámci každodenních aktivi-
začních činností tak mohou senioři chodit 
pravidelně cvičit tělo i mozek, zahrát si 
kuželky 
či oblíbené Bingo, nebo vyrábět nejrůz-
nější tematické dekorace a  výrobky 
v rámci společného kreativního tvoření. 
Našim cílem je poskytnout seniorům 
klidné a příjemné prostředí pro odpoči-
nek a zároveň aktivní život plný radosti. 

 
Barevný podzim a pevní zdraví  

přeje Charita Neratovice

Spokojené bydlení v Domě s pečovatelskou službou 
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OSMISMĚRKA 

AMNESTIE  ARISTOKRACIE  ČESNEK  DEFEKT  DISKUSE  DODÁVKA  DRŽÁK  

FONTÁNKA  GRAMOFON  HIEROGLYF  HLINÍK  KAJUTA  KOČÁR  LEXIKON  MAJÁK  

MUMIE  NÁMRAZA  ODPLATA  PÁLAVA  PŘÍBOR  ROZVRH  ŠPENDLÍK  TAHÁK  ÚTVAR

Naše obec je silně spjatá s osobnosti  
spisovatele a historika dr. Václava  
Viléma Štecha, který v Libiši řadu let 
žil. Víte, že V. V. Štech své …tajenka...  
literárně zpracoval v knize  
„V zamlženém zrcadle“?

Vytvořeno na stránkách:   
https://osmismerky.relaxweb.cz 

(Vyluštěné znění osmisměrky napište na lístek, připište své telefonní číslo a lístek vhoďte do poš-
tovní schránky u dveří obecního úřadu. Výherce hrníčku vylosujeme 15. září 2024 a budeme ho kon-
taktovat na přiložené telefonní číslo.)

První libišské Turistické známky  
pro kostel sv. Jakuba
Náš kostel bude mít vlastní turistickou 
známku. Hlasování, které se uskutečnilo 
mezi sběrateli a fanoušky na webu turis-
tických známek nám posvětilo její vý-
robu. Manželé Holubovi, kteří založili 
a vlastní tuto unikátní výrobnu, nás na za-
čátku července v Rýmařově srdečně při-
vítali a provedli celou technologií výroby 
známek. Jsou to, stejně jako my, lidé se 
srdcem na pravém místě. Zachránili bu-
dovu, staré školy a vytvořili v ní třicet 

pracovních míst pro místní. V budově na-
leznete nejen výrobnu, ale také muzeum, 
prodejnu a dobrou restauraci s kavárnou 
se skvělou obsluhou a gurmánskými zá-
žitky. Doporučujeme toto místo určitě 
navštívit. Předpokládaná prodejní místa 
libišské známky jsou v Informačním cen-
tru Neratovice a v našem kostelíku sv. Ja-
kuba. O  rozšíření prodejních míst vás 
budeme rádi informovat. 

Marta Doležalová

Výherkyněmi 
minulé osmisměrky 
jsou Míša Prášilová 
a paní Martina 
Slonková  
K výhře jim 
gratulujeme.


